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ÉVKÖZI 24. VASÁRNAP                             B év                     1– 4 oldal 

 

Olv.: Iz 50,5-9a – Jak 2,14-18 – Mk 8,27-35 

Péter vallomása         
          

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 

 

Szentmise bevezetése 

 

Isten hozta a Testvéreket! Az Úr minden vasárnap hív bennünket, hív bennünket az Úr 
asztalához! Ez az asztalok asztala, olyan eledelt kínál, amely a testi éhségnél mélyebb éhséget 
csillapít, a lelki éhségünket!  
 

Egyetlen falatka kenyér az Eucharisztia, 
mert az Úr szent teste kielégít! 

 

Mindenki meghívott, legfőképpen a fehér ruhába öltözött angyaljelöltek, akik ma lesznek 
elsőáldozók és akik elkísérték őket! Tegnap, amikor találkoztunk, akkor ők ajánlották, hogy 
anyukájukat, apukájukat is kérdezzem meg. Nem kell megkérdezni, mert őket is ismerem és a 
szüleiket is ismerem. 
 

Fiatalembereket, egyetemistákat is köszöntünk a közösségünkben, akik velünk laknak egy 
fedél alatt. Hívja őket is az Isten ezen a reggelen és mindenkit, aki második családi 
otthonának tartja ezt az istenházát. Ma számunkra az ünnepek ünnepe van elsősorban a fehér 
ruhába öltözött elsőáldozók miatt és a fiatal egyetemisták miatt, akiknek különös küldetésük 
van. Mindnyájunknak sajátos küldetésünk van hazánkban, Európában! 
 

Istentől ránk bízott küldetésünk van a világ javára! 

Vizsgáljuk meg az életünket, 
hogy méltóképpen, őszinte bűnbánó szívvel ünnepelhessünk! 

 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! Az életünkről van szó! Mindegyikünk boldog életet szeretne élni!  
Mindenki szeretné látni az élete értelmét, megelégedett emberként akar élni!  

Van bennünk szándék, hogy egyszerűen lemondjunk mindezekről? Nyilván nincs!  
 

Ugyanakkor az emberben mindig van egy belső késztetés, hogy visszautasítson!  
Az egész emberi történelem, ha az üdvtörténet szempontjából nézzük,  
a keresztény értékrend világában vizsgáljuk ezt a kérdést,  
akkor az ember legnagyobb kísértése, hogy visszautasítja a szeretetet! 

 

Mi van akkor, 

ha az ember az Isten szeretetét utasítja vissza? 

 

Isten úgy gondolta el a mi emberi életünket, 
hogy vele kapcsolatban vagyunk 

és ezt a kapcsolatot az Isten szeretete élteti! 

Ahogy minden emberi kapcsolatunk is a szeretetből él! 

Vagy a szeretet által éltetjük egymást, vagy… 
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A bűnbeesés és következménye 
Az ember botor módon tette, amit tett: Visszautasította az Isten szeretetét és úgy gondolta, 

hogy Isten nélkül járja a maga útját! Ennek az a következménye, hogy az ember, amikor arról 
dönt, hogy együtt járja útját a másik emberrel, akkor nagyon félő, hogy ez nem lesz igaz, mert 
együtt kell járjuk az utunkat úgy, hogy egymást éltetjük a szeretetünkkel!  
 

Az életünkkel tartozunk egymásnak, 
nem aprócska hízelgésekkel, figyelmességekkel, ezek is fontosak lehetnek, 
de önmagunkkal tartozunk a másiknak, akivel együtt akarunk járni az úton! 

 

A mai vasárnapon szembesülünk azzal a gondolattal,  
hogy Isten nem hagyja magát! Isten nem mond le rólunk! 
Isten nem vonja vissza a szeretetét, akárhogy viselkedünk! 

Isten az életünket akarja akkor is, amikor mi a vesztünkbe rohanunk! 

 

Isten úgy gondolta el,   
hogy az egész emberiség közös úton járjon, egy útja legyen! 

 

Isten ma konkrétan minket szólít meg 
A mai vasárnapon, sajátos módon szembesülünk ezzel a kérdéssel: Isten ma konkrétan minket 
szólít meg, nem általánosan a világ minden emberét! Isten a világon minden emberért 
aggódik, mert Isten a teremtő! Isten most azokat szólítja meg, akik itt vannak, akik a 
keresztény templomokban ünnepre gyülekeznek istenkereső lélekkel és egymás iránti 
jóindulattal! Hallottuk az evangéliumban a mai rövidke történetet, előző vasárnapokon az 
előzményeket 
 

Minden vasárnap azzal szembesültünk, hogy Jézus azért jött, hogy elhozza, visszahozza az 
emberek világába az Isten szeretetét! Újra és újra fölkínálja: tanuljunk Tőle! Jézus tanító élete 
vége felé jár. Fölteszi a kérdést: általában az embereknek: – ilyen kérdést még nem tett fel - 
Kinek tartotok Engem? A válaszokból kiderült, hogy nem értették meg Jézust, nem ismerték 
föl! Különböző válaszokból Jézus egyszerűen tudomásul veszi, nem értetek, talán félreértetek.  
 

Erre odafordul a tanítványokhoz:  
Ti kinek tartotok Engem? 

Péter válaszol: Te vagy a Messiás! 

Ez már válasz! Ez már az értő ember válasza! 

 

Jézus mondja is Péternek: Boldog vagy Simon, mert nem a test és a vér nyilatkoztatta ki ezt 
neked, hanem az Én mennyei Atyám! Lelki sugallatra mondod Péter ezt az igazi választ! 
Messiás azt jelenti: Fölkent! A királyokat kenték fel abban az időben, ezzel rájuk bízták a 
népet! Péter fölismerte Jézusban, hogy ő az, akire rábízhatjuk az életünket! 
 

Cezárea = császárváros 
Hol vagyunk? Az evangélium azt mondja, Fülöp Cezáreájának környékén vagyunk, nem a 

városban, mert Jézus Cezáreába nem ment be. Fülöp, negyedes fejedelem építette ezt a várost, 
aki behódolt a rómaiaknak, kiszolgálta őket és ezt a gyönyörű várost építette a megszállóknak, 
mintegy a tiszteletükre. Nevet is adott a városnak: Cezárea, magyarul: császárváros. A hódító, 
a leigázó római császárnak a városa a leigázott nép földjén. Jaj, itt mondja Péter Cezárea 
közelében, hogy Te felkent vagy! Nehogy félreértse Péter és minden tanítványa, hogy Jézus 
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császár. Nem! Jézus a Messiás, akire egészen sajátos módon számíthatunk, mert Jézus 
egészen másképpen viselkedik, mint az e világi császár! 
 

Az Emberfiának szenvednie kell 
Jézus dicséretet mond Péternek, hogy eligazítsa őt, aztán folytatja. Fölmegyünk 
Jeruzsálembe – nincs olyan messze Cezáreától Jeruzsálem – és ott az Emberfiának 

szenvednie kell. Ez a vallomást tevő Péternek is sok! Félrevonta az Urat: Uram! Ez Veled 

nem történhet meg! Jézus: Távozz Tőlem! Emberi módon gondolkodsz! Magamögé utasítja: 
Jöjj és kövess Engem! Állj a nyomomba! Járj azon az úton, amelyen Én járok! Legyenek 
olyan gondolataid, mint amilyenek Nekem vannak, isteni gondolatok, az embert isteni módon 
szolgáló gondolatok! Nyomban ki akarja törölni az emlékezetükből is, hogy félre ne értsék! 
 

Jézus az Isten szeretetét hozta el, 

ezt a szeretetet csak az tudja megmutatni nekünk, 
aki a másikért szenvedni is kész! 

 

Aki annyira szereti a másikat, akinek adósa az életével, 
hogy akár minden áldozatra kész érte, még ha kell, meghalni is! 

Ezzel helyreáll a rend! 

 

Jézus ma tőlünk kérdez 
Jézus ma nem az őt félreértő, vagy megértő emberekhez szól, rájuk hagyja. Tanítványait 
kérdezi, Péterhez szól és Péter utódainak szól, Jézus és Péter követőinek szól. Tehát ma Jézus 
nekünk szól. Ma nagyon aktuális gondolat, Jézus Pétert az egymásért áldozatot hozó ember 
útjára utalja. 

Jézus ma tőlünk kérdezi: Ti kinek tartotok Engem? 

Ti kinek tartjátok Jézust, 
 akik itt vagytok, akik itt összegyülekeztek? 

 

Mai gyülekezetünk tagjai 
Ebben a mai gyülekezetben nincs olyan, aki nem értené Jézus tanítását, az kívül van, be se jön 
ide! A mai gyülekezetünk megkülönböztetett csoportja a fehér ruhába öltözöttek, az első 
áldozásra készülők. Ennek a mai ünnepnek van egy másik csoportja, az egyetemisták, akik ma 

azért vannak itt, mert elkezdték az egyetemi munkájukat, tanulnak és kérik az Isten Lelkét! 
Szentlelket hívó nap! Azért kérik az Isten Lelkét, hogy ne csupán emberi módon 
gondolkodjanak, hanem Isten dolgaival is tudjanak foglalkozni. Csak az tud foglalkozni az 

ember dolgaival, aki elsősorban Isten dolgaival foglalkozik. Akinek az életében a rend nem 
így van, az pecsenyesütő, a maga pecsenyéjét sütögeti. A másik ember ellensége! Ők a Lelket 
hívogató csoport. Mi mindennek tanúi vagyunk. 
 

A fehér ruhába öltözöttek  
Az elsőáldozók csoportja, nyolc plusz egy gyerek, mert nyolc férfiember és egy 
asszonyember növendék. Ők tegnap Péter apostol nyomdokába léptek. Vallottak. A tegnapi 
nap a döntés napja volt nekik. Lehet már beszélgetni velük komoly dolgokról.  
 

Azt mindenképpen el tudták dönteni, 
hogy az önvizsgálat, az önismeret, az önfegyelem útja,  

az önnevelés útja építkezés! 

Az ember élete építkezés! 

 Az embernek föl kell építeni a maga életét! 
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Ők tegnap lerakták az alapokat! Fölismerték azt, hogy aki csak magára gondol, az a többi 
ember ellensége! Tegnap ők döntöttek, külön-külön mindegyiket megkérdeztem. Egyetlen 
egy volt, aki picit bizonytalan volt. Egy másik, aki a legokosabbnak tűnik közülük, az így 
válaszolt: igen én döntöttem, de azért ez nem könnyű. Senki sem mondta, hogy könnyű!  
 

Tehát tegnap ezek a mi gyerekeink, 

az Egyház ölén nevelkedő gyerekek döntöttek! 

Péterrel vallották: Te vagy a Messiás! 

Te vagy Jézus, aki arra tanítasz bennünket, 
hogy ne magunknak éljünk,  

hanem egymásnak és egymásért! 

Az életünkkel tartozunk egymásnak!  
Erre ők igent mondtak! 

 

Tudják, hogy nem olyan egyszerű ez az út, de dönteni kell! Döntöttek! Tudják azt, hogy az 
élet értelme abban áll, hogy az ember megszabadul a maga kicsinyes, önző világából, ez a 
bűnbánat útja és Isten segítségével elkezdi építeni a maga életét. Amikor sikerül győzni, akkor 
épül az ember és el kell jutni ifjúkor tájékán ahhoz, hogy az életét elajándékozza valakinek, 
akivel egy úton jár. Ma kapják azt a falatka Szent Kenyeret, amely a lelki éhségüket veszi el! 
Isten Lelke képessé teszi őket arra, hogy jól döntsenek! 

 

Kedves fiatalok  
Nektek már régen kellett dönteni! Ti eljutottatok Péter második lépéséhez: aki elkötelezte 
magát, hogy az Isten gondolatai határozzák meg az emberi gondolatait! Isten útja legyen az ő 
emberi életének az útja!  

Ma, amikor a Lelket hívjátok,  
kötelezzétek el magatokat arra az emberi útra, 

amelyet az isteni gondolatok termékenyítenek meg! 

Egyetemisták vagytok,  
hallatlan a lehetőségetek és a felelősségetek! 

Nagy az adóssága annak,  
aki fölkészülhet az élet szolgálatára! 

Isten ezt kéri tőletek, gondolkodjatok el ezeken! 

 

Nagy kísértése az embernek, hogy a karrierjével, lehetőségeivel foglalkozzon, megfeledkezve 
arról, hogy minden lehetőség a másik ember tudatos szolgálatára szólít fel bennünket! 
Különben semmi közötök nem lesz a világhoz és a másik emberhez, csak a magatok bezárt 
világában fogtok vergődni. Nagy perspektíva, ha szövetkeztek a Lélekkel! 

 

Nekünk minden okunk megvan arra, 
hogy azt mondjuk Jézusnak: Te vagy a Messiás! 

A keresztény gyökerek, a keresztény kultúra, a keresztény hagyomány 

kiemel bennünket a csak emberi világból olyan világba, 
ahol mindegyikünk megmoshatja az arcát, 
ahol mindegyikünk a másik ember arcában 

valamiképpen fölfedezheti az Isten arcát! 

Ennél biztatóbb perspektíva nincs az ember számára! 

De jó, hogy mi ezt tudjuk! 

 


